

# Orø Beboerforening

Bestyrelsesmøde, onsdag 7. august 2024 kl. 19, Brøndevvej 8, Orø

1) Dagsorden nr. 08 - 24	Ref. nr. 08 - 24 Deltagere: Mogens, Lilian, Knud, Birgitte og Pernille  Afbud fra Knud og Sofie
2) Godkendelse af dagsorden	Pkt. 5.1. Ændret til henvendelse om helårsstatus Pkt. 9.4. Øvæksten ændres til pkt. 9.3.
3) Foreningens drift / orientering 3.1. Taxiloven – fritagelse på Orø 3.2. Græsslåning på flagpladsen	<p>3.1. Fra 1. juli 2024 trådte den nye ordning om fritagelse for Taxiloven i kraft på Orø. Beboerforeningen og Orø Lokal Forum blev i foråret hørt af kommunen i forbindelse med ansøgning til Transportministeriet og vi enedes om et svar, med en række spørgsmål og ønsker til udmøntning.</p> <p>Det er med beklagelse, at vi erfarer at Orø Lokal Forum imidlertid har trukket deres opbakning til ordningen. Det støtter vi ikke op om. Orø Beboerforening fastholder opbakning til fritagelse, dette har vi meddelt Holbæk Kommune.</p> <p>Vi mener det vil være meget forkert at udelukke borgere og besøgende på Orø fra denne mulighed for mobilitet.</p> <p>Der er i den forbindelse med fritagelse for taxiloven været pressedækning i diverse regionale og nationale medier.</p> <p>Link til Holbæk Kommune: <a href="#">Fritagelse for Taxiloven på Orø</a> Link til pressemeddelelse fra Transportministeriet: <a href="#">Taxiloven ophæves på de første øer</a></p> <p>3.2. Vi har fået en henvendelse fra menighedsrådets formand. Der er opstået uklarhed omkring græsslåning på trekanten, hvor øens flagstang står - Flagpladsen. Det er på et møde i 2022 præciseret mellem Kulturbeholderen, Beboerforeningen, Orø Menighedsråd og det er helt klart ikke beboerforeningen der har opgaven. Dette er meldt tilbage. Vi har ansvar for og betalt flagstangen, og sørget for det donerede bord-bænkesæt.</p> <p>Vi konstaterer at vi hen over sommeren igen har fået henvendelser vedr. mulighed for at leje en bolig på øen.</p>
4) Økonomi	Intet til punktet.
5) Indkommen post 5.1. Henvendelse om helårsstatus	5.1. Henvendelsen gik på hvordan man får helårsstatus i sommerhus. Dette er muligt, da vi er en småø. Formanden har svaret vedkommende at man henvender sig til Holbæk Kommune.
6) Sammenslutningen af Danske Småøer (SaDS)	<p>- Forespørgsel fra SaDS vedr. kommunens mulighed for at give helårsstatus i sommerhusområder, hvis huset er egnet til helårsbolig. Vi undersøger hos Holbæk Kommune og giver et svar.</p> <p>- Orientering om ny lancering af fødevarenetværk for fødevarereproducerer og spisesteder på småøerne. Der vil være et seminar i efteråret, og der har været et online møde i juni, det</p>

	<p>kan ses på hjemmesiden <a href="http://Danske-smaaoer.dk">Danske-smaaoer.dk</a></p> <p>- Bobarheds EISIN projekt, vi har søgt om deltagelse og fået svar. Vi er ikke med videre i puljen. Strynø og Avernakø er valgt til den videre proces. SaDS undersøger om interesserede øer, kan deltage i en lettere udgave.</p>
<p>7) Arrangementer 7.1. Sankt Hans 7.2. Juletræstænding</p>	<p>7.1. Sankt Hans Aften gik efter planen, vi kunne ønske os at lidt flere ø-boere deltog, måske er der de seneste år kommet mere konkurrence. Vi vil opfordre til at man medbringer egen stol til at sidde på.</p> <p>7.2. Juletræstænding er traditionen tro første søndag i advent, som i år er 1. december.</p>
<p>8) Planlægning for det kommende år – det vi arbejder med 8.1. hjemmesiden</p>	<p>8.1. Status på hjemmesiden; der arbejdes på tekster til "bjælken", arbejdsgrupper, som forventes opdateret snarligt. Nyhedsbrevet; Orientering fra Beboerforeningen nr. 2, blev lagt på hjemmesiden i uge 26.</p>
<p>9) Arbejdsgrupper/udvalg 9.1. Trampesti gruppen 9.2. Færgkontaktudvalget 9.3. Øvæksten</p>	<p>9.1. Der har været afholdt møde i trampestigruppen 3.7. Vi konstaterer at der igen i år er problemer med græsslåning på stierne. Flere steder er stierne ufremkommelige og svære at finde. DI opfordrer kommuner til at privatisere græsslåning, måske en ide, gruppen kan undersøge. Stierne har tidligere været slået af lokale iværksættere.</p> <p>9.2. Der har været afholdt konstituerende møde i færgkontaktudvalget, foreligger ingen tilgængelige referater. Kåre Henriksen er ny formand for udvalget. Når vi modtager information vedr. færge spørgsmål fra SaDS, bliver det primært Knud og Mogens, der bringer relevant information med i arbejdet med færger og færgedrift.</p> <p>9.3. Det næste møde i Øvæksten afholdes mandag den 9. september kl. 16 -18.</p>
10) Forretningsordenen	Nuværende forretningsorden er blevet drøftet – vi er enige om at udarbejde en ny. Lilian præsenterer et forslag.
<p>11) Hvordan får vi flere medlemmer i 2024? 11.1. Oplysningskampagne – konkrete tiltag</p>	<p>Orøposen, som uddeles til nye øboere, via ejendomsmæglere. Pernille er i gang med at indhente nyt materiale til posen, det går meget langsomt.</p>
12) Eventuelt	
13) Næste møde	Næste møde er onsdag 4. september kl. 19

Referent Lilian / 9. august 2024